
 SAARDE VALLAVOLIKOGU 
 

 

ISTUNGI  PROTOKOLL 

 

Kilingi-Nõmme       15. august 2024 nr 1-1/37 

 

Istung toimub Kilingi-Nõmme Klubis. 

Istung algas kell 14:00. 

Istung lõppes kell 15:22. 

 

Istungit juhatab volikogu aseesimees Kadri-Aija Viik. 

Protokollib vallavalitsuse sekretär Janne Elmers. 

 

Istungit salvestatakse. 

Istung on järelvaadatav aadressil https://www.youtube.com/live/s3YPWk1HUmU  

Osa võtavad vallavolikogu liikmed: Heli Juhkamsoo, Andro Lemmik, Väino Lensment, Ülo Liblik, 

Aleks Lind, Karli Männe, Talvi Saar, Avo Sinijärv, Joonas Lindov, Aleksander Vilinurm. 

Puuduvad Jaanus Männik, Eiko Tammist, Kerli Tori ja Peep Paimre. 

 

Osa võtab 11 volikogu liiget. 

 

Kutsutud: vallavanem Raivo Ott, haldusnõunik Martti Rooden, raamatupidamisteenistuse juhataja 

Anne Saar, keskkonna- ja heakorraspetsialist Kaie Sakala, Utilitas Wind OÜ esindaja Kristo Kaasik. 

 

Külalised: vastavalt protokollile lisatud külaliste registreerimise lehele.  

 

Volikogu aseesimees avab istungi, õnnitleb sünnipäevalapsi. 

5:05 (jooksev aeg) saabub K. Tori  

 

Osa võtab 12 volikogu liiget 

 

K.-A. Viik: Kas päevakorra osas on ettepanekuid? Ettepanekuid ei ole. Ülo (Liblik), kas võin paluda 

abi häälte lugemisel? 

Ü. Liblik: Jah, saab ikka. 

 

Vallavolikogu aseesimees paneb päevakorra kinnitamise hääletusele. 

 

Hääletus 

https://www.youtube.com/live/s3YPWk1HUmU
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Poolt 12 

 

Päevakord on kinnitatud alljärgnevalt: 

 

1.  Otsuse  eelnõu  „Saarde  valla  tuulepargi  ja  tuulepargi toimimiseks  vajaliku  taristu  

kavandamise  kohaliku  omavalitsuse  eriplaneeringu  ja  keskkonnamõju  strateegilise 

hindamise algatamine"   

Ettekandja haldusnõunik Martti Rooden. Kaasettekandja Utilitas Wind OÜ esindaja.  

 

2. Määruse  eelnõu  „Saarde  Vallavolikogu  17.10.2018  määruse  nr  28  „Saarde  valla 

arengukava ja eelarvestrateegia aastateks 2018-2028" muutmine". I lugemine  

Ettekandja vallavanem  Raivo  Ott,  kaasettekandja  raamatupidamisteenistuse  juhataja  Anne Saar.  

 

3. Otsuse eelnõu „Vallavalitsuse  (ametiasutuse)  struktuuri  ja  teenistuskohtade  koosseisu 

kinnitamine"  

Ettekandja vallavanem Raivo Ott. 

   

4. Otsuse  eelnõu  „Arvamuse andmine Kanaküla III uuringuruumi geoloogilise uuringu loa 

taotluse kohta"  

Ettekandja keskkonna- ja heakorraspetsialist Kaie Sakala.  

 

5. Informatsioon 

 

6:04 (jooksev aeg) saabub J. Männik. 

Osa võtab 13 volikogu liiget. 

PÄEVAKORRAPUNKT nr 1. 

(4:59-23:01) 

Otsuse  eelnõu  „Saarde  valla  tuulepargi  ja  tuulepargi toimimiseks  vajaliku  taristu  

kavandamise  kohaliku  omavalitsuse  eriplaneeringu  ja  keskkonnamõju  strateegilise 

hindamise algatamine"   

Sissejuhatus haldusnõunik Martti Roodenilt. Pikema selgituse annab kaasettekandja Utilitas Wind 

OÜ esindaja Kristo Kaasik. 

K.-A. Viik: Palun komisjoni arvamust. 

H. Juhkamsoo: Komisjonis sai eelnõu hääletustulemusena 3 poolt, 1 erapooletu, 1 vastu häält ja 1 

taandas ennast hääletuselt. Ühest toetust ei saavutanud. Küsimus siinkohal vallavalitsusele, miks 

planeering seisab ja pole 2 aastat edasi liikunud.  
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K.-A. Viik: See pole küsimus Utilitas Wind esindajale, jääme päevakorrapunkti juurde. Teised 

küsimused palun esitada informatsioonipunktis. Küsimusi? 

Küsimusi esitavad H. Juhkamsoo, Ü. Liblik, K. Männe. 

Vastavad M. Rooden, K. Kaasik. 

K.-A. Viik: Kas on veel küsimusi? Arvamusi? Ettepanekuid? 

J. Männik: Seesama tuulepark on ainus maakonna planeeringuga seotud planeering alates 2012 või 

2013 aastast. Püsti on 9 tuulikut. Uuringud kinnitavad, et saab sinna alale lisa püstitada. Tasub 

toetada, asi toimib.  

H. Juhkamsoo: Mitu tuulikut sinna alasse veel tuleks? 

K. Kaasik: Praegu oleme hinnanud suurusjärku 10, võibolla mõned enam. 

K.-A. Viik: kas on veel küsimusi? Ettepanekuid? Küsimusi ja ettepanekuid ei ole.  

Volikogu aseesimees paneb päevakorrapunkti hääletusele. 

Poolt 11 

Vastu 1 

Erapooletuid 1 

OTSUSTATI: vastu võtta Saarde Vallavolikogu otsus  „Saarde  valla  tuulepargi  ja  tuulepargi 

toimimiseks  vajaliku  taristu  kavandamise  kohaliku  omavalitsuse  eriplaneeringu  ja  

keskkonnamõju  strateegilise hindamise algatamine"   

PÄEVAKORRAPUNKT nr 2. 

(23:02-57:03) 

Määruse  eelnõu  „Saarde  Vallavolikogu  17.10.2018  määruse  nr  28  „Saarde  valla 

arengukava ja eelarvestrateegia aastateks 2018-2028" muutmine". I lugemine.   

R. Ott tutvustab eelnõu,  olulisi muudatusi. 

K.-A. Viik: Kas küsimusi on? Küsimusi ei ole, panen üles eelarvestrateegia tabeli. 

Ülevaate annab raamatupidamisteenistuse juhataja Anne Saar.  

K.-A. Viik: Palun komisjoni seisukoht. 

H. Juhkamsoo: Juhin tähelepanu tuleviku kohustuste reale. Minu kommentaar – laenuprotsent 

jõudsalt kasvab, nagu homset ei oleks. Jaanus Männik soovib siis kindlast seda omalt poolt 3 häälega 

heaks kiita. Komisjoni seisukoht oli 3 poolt, 3 vastu.  
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J. Männik: Komisjonil ei ole seisukohta, võrdne häälte arv, otsustaja on volikogu. Arutlus oli pikk, 

investeerimisteta ei saa. Kavas on ka need asjad, mille jaoks ilmselgelt vahendeid ei ole, aga nad 

pannakse sinna pingeritta. Need loetletud asjad on vallale olulised objektid. Märgin siinkohal, et 

kõik projektid ei ole kahjuks suunatud äärealadele, kava on pigem Kilingi-Nõmme linna 

arendamisse suunatud. Teen ettepaneku täna I lugemine lõpetada, suunata  ettepanekute tegemisele. 

K.-A. Viik: Kas on veel  küsimusi? 

A. Sinijärv: Surju staadion - kunagi oli 100 000€ staadioni remondiks eelarvereal, aga seda ikka ei 

ole. 

R. Ott: Projekt on valmis, sealt on näha, mis tööd on teha vaja. Ka selle 100 000€ ei saaks seda 

staadionit valmis, selgus kõigele lisaks kogu ala drenaaživajadus.  

J. Männik: Küsimus Sinijärvele - Projekt on valmis, kust sa võtad, et kuludeks on läinud 100 000€? 

Palun mitte eksitada publikut. Projekt maksis tunduvalt vähem, investeeriti lihtsalt muudesse 

objektidesse.  

A. Sinijärv protesteerib. 

K.-A. Viik: Investeeringute real olevad summad lähevad investeeringuteks, jooksvad remondid seal 

ei sisaldu. 

Kommenteerib J. Männik. 

K.-A. Viik: Kas on veel küsimusi? 

H. Juhkamsoo: Mis summad on mujale piirkondadesse, Talile ja Tihemetsa, tulevikus ette nähtud? 

R. Ott: Tali seltsimaja katuse remont, Tihemetsa spordihoone on hetkel ooteseisundis, üks aasta 

korraga.  

K.-A. Viik: Kõik investeeringud on volikogu materjalides olemas, neid saate ise lugeda sealt. 

Lõpetame arutelu. Veel küsimusi? 

H. Juhkamsoo kommenteerib. 

K.-A. Viik katkestab, palub volikogu liikmetel üksteist mitte solvata, aasida ja kommenteerida. 

H. Juhkamsoo: Kas Surju staadioni projekt on päriselt olemas? 

R. Ott: Olemas, 11 300€ oli maksumus, st 100 000 eurot ei ole sinna pandud. Kui rahastuse leiame, 

võib kohe ehitama hakata. Projektis on vajalikud tööd loetletud. Lisaks - siintoodud investeeringud 

ei puuduta ainult Kilingi-Nõmmet - koolimaja ja toetatud elamise projektid on ikkagi kõiki 

vallaelanikke puudutavad. 

A. Sinijärv: Näidake mulle korvpalliväljaku rida investeeringute tabelis. 
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K.-A. Viik: Kas sinna investeeriti? Kui see oli jooksev remont, siis see ei peagi investeeringute 

tabelis kajaustuma. 

J. Männik: See korvpalliväljak on Surjus täiesti eeskujulikult korras, tol aastal, kui need projektiga 

loodi 2011, tehti see korda. Paljudel on need väljakud juba lagunenud ja kõrvaldatud, aga meie oma 

on eliitkorras ja on kasutuses, tehtud spordiväljakute remondirahadega. See viha ja kadedus on 

kohatu. 

K.-A. Viik katkestab. 

Kommenteerivad R. Ott, Ü. Liblik. 

K.-A. Viik: Kas on veel küsimusi? Ettepanekuid? 

Ü. Liblik teeb ettepaneku vaheajaks. 

Vaheaeg 45:36-53:10 

Istung jätkub 

K.-A. Viik: Kas on küsimusi? Arvamusi?  

H. Juhkamsoo: Mul on arvamus Jaanus Männiku sõnavõtule vastuseks eelarverahade kasutamise 

kohta ainult Kilingi-Nõmme linna heaks. Ise olete ka olnud nende otsuste taga. 

K.-A. Viik katkestab: Me ei esita arvamusi isikute sõnavõttudele vaid päevakorrapunkti kohta. 

J. Männik kommenteerib. 

Volikogu aseesimees paneb päevakorrapunkti hääletusele. 

Poolt 7 

Vastu 6 

OTSUSTATI: lõpetada määruse eelnõu  „Saarde  Vallavolikogu  17.10.2018  määruse  nr  28  

„Saarde  valla arengukava ja eelarvestrateegia aastateks 2018-2028" muutmine", 1. lugemine. 

Suunata ettepanekute tegemiseks avalikule väljapanekule ja siis edasi II lugemisele. 

PÄEVAKORRAPUNKT nr 3. 

(57:04-1:08:05) 

Otsuse eelnõu „Vallavalitsuse  (ametiasutuse)  struktuuri  ja  teenistuskohtade  koosseisu 

kinnitamine"  

R. Ott: RTK pakub tähtajalist projektirahastust taastuvenergia spetsialisti palkamiseks. Koostamisel 

on lisaks täna tutvustatud tuulikualale kaks eriplaneeringut, seega tegevusala laieneb ja 
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tööülesandeid lisandub. Teine muudatus puudutab lastekaitsespetsialisti ametinimetust, see 

muudetakse laste heaolu spetsialistiks. Töö sisu ei muutu. 

K.-A. Viik: Kas on veel küsimusi? Arvamusi?  

A. Vilinurm: Juhtumikorraldaja, kes see on? Mis teil seal vallavalitsuse nii tihti juhtub? Mingi 

kohtuasjadega seotud? 

R. Ott: See on noortega tegelev isik. Ise andsite siinsamas volikogus eelmise aasta lõpus loa 

riiklikust programmirahast noorsootöö juhtumitega tegeleva ametniku lisamiseks struktuuri. Samuti 

tähtajaline ametikoht, riiklikust rahastusest, mitte valla eelarvest. 

Ü. Liblik: Kas see 200 000€ on palgaraha? Kas taastuvenergia spetsialisti ametikoht on ka 

tähtajaline? Kas inimene asub tööle kohapeal või mitme valla peale? 

R. Ott: Ei, selles sisaldub juriidiline nõustamine, uuringute läbiviimised, spetsialisti palk. Seda 

summat ei kanta vallale korraga, vaid vajaduspõhiselt. Projekt ja leping 2025 aasta lõpuni. Raha 

saamise tingimusteks on 1) eriplaneeringu algatamine ja 2) vastava ametikoha loomine. Täna 

esimese punkti juba täitsime, loodame ka teise nõusolekut. Töötaja loodame leida täiskohaga.  

K.-A. Viik: Palun komisjoni arvamust. 

H. Juhkamsoo: Komisjoni seisukoht oli 3 poolt, 1 vastu, 2 erapooletut. Meie vastuoleku selgituseks 

– oleneb, kuidas vallavalitsus seda kohta komplekteerima asub. Me pole kindlad, et see hakkab 

olema meie valla huvides. Kuna pea terve valla ala kaetakse tuulikute planeeringutega, siis kuidas 

vallaelanike huvi seal sees on? 

Kommenteerivad R. Ott, J. Männik, H. Juhkamsoo. 

K.-A. Viik  katkestab. Kas on küsimusi? Avamusi? Küsimusi ja arvamusi ei ole. 

Volikogu aseesimees paneb päevakorrapunkti hääletusele. 

Poolt 8 

Erapooletuid  5 

OTSUSTATI: Vastu võtta otsus „Vallavalitsuse  (ametiasutuse)  struktuuri  ja  teenistuskohtade  

koosseisu kinnitamine" 

PÄEVAKORRAPUNKT nr 4. 

(1:08:06-1:11:25) 

Otsuse  eelnõu  „Arvamuse andmine Kanaküla III uuringuruumi geoloogilise uuringu loa 

taotluse kohta"  Eelnõu sisu tutvustab K. Sakala.  

K.-A. Viik: Kas päevakorrapunkti kohta on küsimusi? Küsimusi ei ole. Palun komisjoni seisukoht. 
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H. Juhkamsoo: Komisjonis oli hääletustulemus 3 poolt, 3 erapooletut. Et Jaanus Männik ei peaks 

hakkama minu sõnu ümber kordama, siis võib ise sõna võtta. 

K.-A. Viik: Katkestan isiklikud märkused. See tähendab, et eelnõu ei leidnud konsensust. Kas on 

küsimusi? Ettepanekuid? Küsimusi ja ettepanekuid ei ole. 

Volikogu aseesimees paneb päevakorrapunkti hääletusele. 

Poolt 11 

Erapooletuid 2 

OTSUSTATI: Vastu võtta otsus  „Arvamuse andmine Kanaküla III uuringuruumi geoloogilise 

uuringu loa taotluse kohta". 

K.-A. Viik: korralduslik teade – arvestades arengukava ja eelarvestrateegia muudatuste tegemise 

tähtaega 15. oktoobril, teen ettepaneku tõsta oktoobrikuu volikogu istung varasemaks, st 10. 

oktoobrile. 

J. Männik: Septembrikuu istung tuleb ka vahepeal. Ehk jõuab muudatused sisse viia.  

K.-A. Viik: Sõltub, kas jõuame avalike väljapanekutega ühele poole. 

H. Juhkamsoo: Mul on küsimus olematule vallasekretärile, kas arengukava muutmine vajab 

vastuvõtmisel poolthäälteenamust, ehk 8 häält?  

K.-A. Viik: Minu teadmiste kohaselt ei vaja, saame seda täpsustada informatsioonipunkti ajaks. 

R. Ott palub K. Karul täpsustada. 

PÄEVAKORRAPUNKT nr 5. 

(1:11:26-1:25:54) 

Informatsioon 

R. Ott: Gümnaasiumi remont laabub eelarvepiires, kooliaasta algab. 1. klassi astujaid ja lasteaeda 

astujaid on rõõmustavalt palju, KiNG 1. klassi  17 last, Surju Kooli 10 last. Krõlli juurde 30 last, 

Surju lasteaeda 7 last. Arvud täpsustuvad septembrikuu esimesel nädalal, praegu on andmed sellised. 

Teehoiukava järgi kulgevad kruusateede remondid. Kaitseväe abiga teeme ära 5 km lõigu 

Metsaääre-Tõitoja teel. Tööd algavad kahe nädala pärast. Lisaks kõigele saime projektirahastuse 50 

000€ gümnaasiumihoone invatõstuki ja kaldteede tegemiseks 

K. Karu selgitab kommentaariks H. Juhkamsoo küsimusele eelnõu hääletamise kohta: vastavalt 

KOKS § 22 lg 1 punktile 7 vajab koosseisu häälteenamust arengukava vastuvõtmise ja muutmise 

otsustamine. Praegu oli tegemist eelnõu 1. lugemise lõpetamisega, see ei vaja koosseisu 

häälteenamust. 

K.-A. Viik: Selge, aitäh. Kas on veel kellelgi informatiivseid küsimusi? 



8 
 

A. Sinijärv: Lahkunud klubijuhataja lisatasu tekitab segadust. 19.mail, pühapäeval toimunud üritus? 

Lisaks ületunnid? 

K. Karu: Tegu oli kinnise üritusega, Õnnela Teearu eakate klubi. Ületunnid on summeeritud tööajast 

tulenevalt. Lõpparve saajale tuleb see kompenseerida. 

R. Ott: Lisaks eelarve- ja arengukomisjoni istungil arutasime saunaklubide avaldust lisarahastuse 

saamiseks. Jaanus Männik, palun kommenteeri.  

J. Männik: Tegime ekslikult vallavalitsusele ülesande asjaga tegelemiseks, aga me seda teha ei saa. 

Protokollis menetluslik aps, seega tuleb asja lahendada muul moel. Arvamuse kujundasime, saame 

teha ettepaneku, aga ülesannet anda ei saa.   

Ü. Liblik: Oktoobri istungi toimumisaeg?  

K.-A. Viik: Selgub nüüd eelarvestrateegia avalikustamise menetluse käigus. 

K.-A. Viik: Kuulutan vallavolikogu istungi lõppenuks. 

 

Istungi lõpp kell 15:22. 

 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)     

Kadri-Aija Viik 

volikogu aseesimees  


